
رونمایی از اتصال شبکه میر روسیه به 
شبکه شتاب ایران

امروز مراســم رونمایی از اتصال شبکه شتاب ایران به میر روسیه آغاز شد که رئیس کل بانک 
مرکری اعلام کرد به زودی فازهای بعدی این پروژه با امکانات و ابزارهای گســترده تر رونمایی 
می شــود.به گزارش ایسنا، امروز دوشنبه ۲۱ آبان ماه ۱۴۰۳، مراسم رونمایی از مرحله نخست 
اتصال شــبکه پرداخت کارتی ایران )شتاب( به شــبکه پرداخت کارتی روسیه )میر( با حضور 
محمد رضا فرزین - رئیس کل بانک مرکزی- ، ســفیر ایران در روسیه و مقامات شبکه بانکی 
کشــور در محل بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران آغاز شــد.در این مراسم که فاز اول آن 
امروز به بهره برداری رسید، گردشگران ایرانی می توانند از خودپردازهای روسیه روبل برداشت 
کنند و در مرحله دوم آن که تا قبل از ســال جدید میلادی است گردشگران روسیه می توانند 
از خودپردازهای ایران ریال دریافت کنند و در مرحله ســوم آن که بعد از سال جاری میلادی 

است گردشگران ایرانی می توانند با کارت های عضو شتاب از فروشگاه های روسیه خرید کنند.
رفتن به سمت دیجیتالی شدن گمرک ایران و روسیه کاظم جلالی - سفیر ایران در فدراسیون 
روسیه - در ابتدای مراسم رونمایی از اتصال شبکه شتاب و میر گفت: یکی از هدف های جذاب 
اقتصادی و گردشگری برای کشور ما می تواند کشور روسیه باشد و فدراسیون روسیه می تواند 
برای بازار ایران بسیار موثر باشد.وی افزود: شناخت ما از بازار روسیه بسیار کم است و نیازمند 
این هستیم که تجار ما با این کشور تعامل و رفت و آمدهای بیشتری داشته باشند. با این حال 
آنگونه که باید تجار ما در رابطه با روسیه فعال نیســتند. همچنین در حوزه گمرکی این نیاز 
وجود دارد تا به سمت دیجیتالی شدن گمرک میان دو کشور پیش برویم.سفیر ایران در روسیه 
گفت: موضوع دیگر بحث ترانزیت اســت که نیازمند تکمیل کریدورهای اقتصادی و همچنین 
حمل و نقل هستیم. خوشبختانه در سال های اخیر اقدامات زیادی برای تکمیل کریدور شمال 
و جنوب انجام شده است.جلالی خاطرنشان کرد: با این حال عامل مهمتر مربوط به حوزه پولی 
و بانکی است و خوشبختانه مفاهیم جدیدی در حوزه پولی و بانکی میان دو کشور ایجاد شده و 
امروز بخش بزرگی از موانع پولی و بانکی میان دو کشور برداشته شده و از کارهای دیگری که 
باید در این رابطه انجام دهیم جذب گردشــگران روسی است.وی گفت: اگر بتوانیم موانع پولی 
و بانکی را هم در حوزه گردشــگری و هم در حوزه تجاری برداریم می توانیم تجارت خود را با 
کشور روسیه به میزان قابل توجهی افزایش دهیم. امروز بر اساس آخرین آمار در سال ۲۰۲۱ 
نزدیک به ۲۹۷ میلیارد دلار تجارت خارجی روسیه بوده است. با این حال ما سهم بسیار بالایی 
در تجارت خارجی با کشــور روسیه نداریم، اما در این رابطه می توانیم نقش بسیار بزرگی ایفا 
کنیم. بنابراین ما باید از این بازار بزرگ استفاده کنیم و امیدواریم با اراده بانک مرکزی بتوانیم 
در این حوزه موفقیت های بسیار مناســب و مطلوبی کسب کنیم. برداشت روبل با کارت بانکی 
ایرانی از خودپردازهای روسیــه در ادامه محمدرضا فرزین - رئیس کل بانک مرکزی - گفت: 
امروز با اتصال شــبکه های پرداخت دو کشــور مرزهای میان دو کشــور برداشته شده و فصل 
جدیدی میان روابط اقتصادی - فرهنگی دو ملت ایجاد می شــود.وی اظهار کرد: این پروژه به 
سه فاز تقسیم شده است. فاز اول این پروژه در ابتدای شهریور ماه به بهره برداری رسید که بر 
اساس آن شهروندان ایرانی به راحتی می توانند با کارت های خود از خودپردازهای روسیه روبل 
برداشــت کنند. تا امروز چهار بانک ایرانی پیاده ســازی این طرح را انجام داده و در چهار بانک 
دیگر ایرانی آزمون ها با موفقیت به پایان رسیده و سایر بانک های کشور نیز به تدریج با اقدامات 
لازم بــه این پروژه می پیوندد.رئیس کل بانک مرکزی گفت: به زودی فازهای بعدی این پروژه 
با امکانات و ابزارهای گسترده تر رونمایی می شود که بی شک با این پروژه گام های جدیدی در 

راستای تعاملات بین المللی و مالی برداشته خواهد شد.

در راســتای توســعه انواع ابزارهای تامین مــالی ارزی تفاهم نامه دو میلیارد 
دلاری میان بانک مرکزی و صندوق توســعه ملی امضا شــد.به گزارش ایسنا، 
امروز دوشــنبه ۲۱ آبان ماه ۱۴۰۳ تفاهم نامــه دو میلیارد دلاری میان بانک 
مرکزی و صندوق توســعه ملی با حضــور محمدرضا فرزین - رئیس کل بانک 
مرکــزی و مهدی غضنفری - رئیس صندوق توســعه مــلی - در محل بانک 
مرکــزی با هدف ایجاد و توســعه انــواع ابزارهای تامین مــالی ارزی و اوراق 
صکوک مرابحه ارزی و انواع آن، منعقد شــد.در ابتدای امضای این تفاهم نامه، 
علی سعیدی - مدیرعامل مرکز مبادله ایران - گفت: مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران از ســال گذشته فعالیت خود را با معاملات ارز و طلا، تامین ارز خدماتی 
و توافقی آغاز کرد و تالارهای متعدد معاملاتی در این مرکز فعال هســتند.وی 
افزود: این مرکز فعالیت عرضه اوراق را در ششــم آذر ماه سال گذشته، عرضه 
شــمش طلا را در ۲۷ دی ماه سال گذشته و ســکه طلا را در ۱۳ اسفند ماه 
۱۴۰۲ آغاز کرد. کار مرکز مبادله با تامین مالی ارزی آغاز شــد و علاوه بر آن 
تا امروز طی ۶۶ جلسه حراج ۱۲ تن شمش طلا به ارزش ۵۵ همت، سی و دو 
جلســه حراج سکه برگزار شده که طی آن بیش از ۴۲۰ هزار سکه طلا معامله 

شد.تامین مالی از سوی دو شرکت بزرگ
در ادامه مهدی غضنفری - رئیس صندوق توســعه ملی - گفت: این تفاهم نامه 
کمــک می کند که علاوه بر وجوه از اعتبارات نیز بــرای تامین مالی بهره مند 

شویم.
وی افزود: در این رابطه بانک مرکزی می تواند ضامن نقد شــوندگی باشــد و 
صندوق توســعه هم می تواند منابع بیشتری را تامین مالی کند. در این میان، 
بانک های عامل هم می توانند نقش اصلی واســطه گری وجوه و تامین ضمانت 
بــرای وثایــق را تامین کننــد. بنابراین هم برای صندوق توســعه و هم برای 
بانک مرکزی این شــرایط فراهم می شــود که سود به درســتی تقسیم شود.

رئیس صندوق توســعه ملی ادامه داد: یک نگــرانی در بخش خصوصی وجود 
دارد، امــا باید یک اطمینان خاطر بدهیم که اگر کــسی اوراق ارزی خرید و 
مشــارکت کرد، بعدا صندوق نباید به او ریال دهد و صندوق باید این اوراق را 
به صورت ارزی پرداخت کند.غضنفری خاطرنشــان کرد:  جای تشکر دارد که 
بانک مرکزی در حال ارائه ابزارهای جدید برای تامین مالی است. چراکه برای 
تحقق رشــد ۸ درصدی در برنامه هفتم نمی توان تنها به ابزارهای تامین مالی 

ســنتی اتکا کرد و این منابع باید برای طرح های پیشران و ارز آور تامین شود.
وی در ادامه گفت: در حال حاضر قرار اســت فــولاد مبارکه و هلدینگ خلیج 
فــارس هر کدام به میزان ۲۰۰ میلیون دلار ایــن اوراق را تامین مالی کنند.

در پایان امضای این تفاهمنامه  رئیس صندوق توســعه ملی ایران گفت: قول 
می دهیــم که هر کسی به این تفاهم نامه ارز وارد کند ارز دریافت خواهد کرد.

تحقق رشــد ۸ درصدی با همکاری صندوق توســعه ملی در ادامه محمدرضا 
فرزیــن - رئیس کل بانک مرکزی - در رابطه بــا انعقاد تفاهم نامه میان بانک 
مرکزی و صندوق توسعه ملی با هدف تامین مالی ارز - گفت: صندوق توسعه 
ملی یکی از مهمترین نهادهای تامین مالی در کشــور اســت. در سال  ۱۳۹۱  
به علت درآمدهای مناســب نفتی حدود ۵۰ میلیارد دلار به صندوق توســعه 
ملی تزریق شــد.وی افزود: مرکز مبادله ایران که در ســال گذشته فعالیت آن 
آغاز شد هم در بازار ارز و هم در بازار طلا فعال است اما آنچه به جلسه امروز 
مربوط اســت بحث تامین مالی ارزی است. یکی از تنگناهای رشد اقتصادی ۸ 
درصدی در کشور بحث تامین مالی است که بخشی از آن را می توان از منابع 
خــارجی و بخشی از آن را از منابع داخلی تامین کرد.رئیس کل بانک مرکزی 
اظهار کرد: در ســال گذشــته طی یک روز ۱۰۰ میلیون یورو اوراق ارزی به 
فروش رفت. بنابراین ما برای تامین مالی بنگاه ها ورود کردیم و در حال حاضر 
حدود یــک میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار تقاضا بــرای اوراق ارزی وجود دارد 
که بسیاری از آنها شــرکت های بورسی هستند که می تواند برای بازار سرمایه 
نیز مناســب باشــد.این سیاست گذار پولی کشــور ادامه داد: در رابطه با این 
تفاهم نامه صندوق توسعه ملی یک نهاد پذیره نویس و سرمایه گذار و حتی در 
برخی مواقع به عنوان بازارگردان و نهاد اثرگذار محســوب می شود.وی عنوان 
کرد: نرخ این اوراق ارزی شش درصد است که یک نرخ جذاب و مطلوب است 
و برای ســرمایه گذاران نیز جذابیت دارد. همچنیــن این بازار باید بین المللی 
باشــد. به طوری که بــرای ۱۵ میلیارد دلار تامین مالی خارجی برای ســال 
جاری آماده هســتیم. ما به دنبال این هســتیم که سهم تجارت و درآمدهای 
ارزی کشــور را افزایش دهیم و امیدواریم با تامین مالی  ارزی بتوانیم ســهم 
تجارت و درآمدهای ارزی کشــور را افزایش دهیم.رئیس کل بانک مرکزی در 
پایان افزود: امیدواریم با  این حرکت که با همکاری صندوق توسعه آغاز شده، 

بتوانیم به تحقق رشد ۸ درصدی دست یابیم.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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مشاور امنیت ملی عراق در ادامه دیدارهای خود با مقامات ایران در تهران با فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی دیدار کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، 
قاسم الاعرجی و سردار حسین سلامی روز دوشنبه ۲۱ آبان ۱۴۰۳ در این دیدار در مورد روابط دوجانبه و جزئیات توافقنامه امنیتی مشترک میان ۲ کشور و 
اهمیت کنترل مرزهای رسمی و تاکید بر عدم استفاده دشمنان از فضای عراق گفت وگو و دیدار کردند.سردار سلامی از روابط دوجانبه و برادرانه دو کشور و 

حمایت دولت اقلیم کردستان عراق از اجرای توافقنامه امنیتی و کمیته عالی ناظر برای اجرای این توافقنامه قدردانی و تشکر کرد

www.sobh-eqtesad.ir

مشاور امنیت ملی عراق با سردار سلامی دیدار کرد

info@sobh-eqtesad.ir

در حراج سی و سوم سکه طلا

بیش از ۶۷۰۰ ربع سکه ضرب 
۱۴۰۳ به فروش رسید

در جلســه سی و سوم حراج ســکه طلا در مرکز مبادله ایران، ۹ هزار و ۶۱۹ 
قطعه انواع سکه طلا به برندگان حراج اختصاص یافت که سهم ربع سکه از این 
تعداد، شــش هزار و ۷۴۳ قطعه بود.به گزارش ایسنا، امروز، دوشنبه ۲۱ آبان 
ماه ۱۴۰۲ در سی و سومین جلسه حراج سکه مرکز مبادله ارز و طلای ایران، 
۹ هزار و ۶۱۹ قطعه انواع سکه طلا به برندگان حراج اختصاص یافت که سهم 
ربع ســکه از این تعداد، شش هزار و ۷۴۳ قطعه بود.در این حراج، از مجموع 
چهار هزار و ۶۵۵ قطعه تمام سکه ثبت سفارش شده، دوهزار و ۳۴۱ قطعه با 
میانگیــن قیمت ۴۷ میلیون و ۵۷۶ هزار تومان به متقاضیان تخصیص یافت. 
همچنین از مجموع یک هزار و ۲۸۹ قطعه نیم سکه ثبت سفارش شده،  ۵۳۵ 
قطعه با میانگین قیمت ۲۴ میلیون و ۲۵۸ هزار تومان به متقاضیان اختصاص 
یافت.در بخش حراج ربع ســکه نیز از ۱۱ هزار و ۶۷۴ قطعه ربع سکه ضرب 
سال ۱۴۰۳ ثبت سفارش شده، شش هزار و ۷۴۳ قطعه با میانگین قیمت ۱۴ 
میلیون و ۳۱۱ هزار تومان به برندگان حراج تخصیص یافت و این حراج دومین 
جلسه حراج ســکه طلا بود که با عرضه ربع سکه ضرب سال ۱۴۰۳ به پایان 
رسید.تخصیص بیش از ۴۵۸ هزار ســکه در ۳۳ حراج براساس داده های مرکز 
مبادله ایران، از زمان برگزاری اولین جلسه حراج سکه در تاریخ ۱۳ اسفند ماه 
۱۴۰۲ در مرکز مبادله ایران، تا امروز و طی ۳۳ جلسه حراج،  در مجموع ۴۵۸ 
هزار و ۵۷۵ قطعه انواع ســکه طلا به متقاضیان تخصیص داده شده که سهم 
ربع سکه از این حجم تخصیص ۲۴۴ هزار و ۱۹۴ قطعه، نیم سکه ۸۳ هزار و 

۳۳۲ قطعه و تمام سکه ۱۳۱ هزار و ۴۹ قطعه است.زمان بندی تحویل سکه

مطابق اعلام مرکز مبادله ایران، متقاضیان باید جهت دریافت سکه، به جدول 
زمانی تحویل سکه توجه داشته باشــند. زمان تحویل بدون هزینه انبارداری 
ســکه طلا از ۳۰ آبان  ماه آغاز و تا هفتم آذرماه ادامه خواهد داشت؛ طی این 
دوره فقط هزینه تحویل از ســوی شعب بانک عامل دریافت می شود و هزینه 
تحویل ۳۰ هزار تومان به ازای هر ســکه برای کل دوره خواهد بود. همچنین، 
اشخاصی که طی بازه زمانی هشتم تا ۱۷ آذرماه برای دریافت سکه اقدام کنند، 
علاوه بر هزینه تحویل، باید هزینه انبارداری نیز پرداخت کنند. هزینه انبارداری 
سکه طلا ۵۰ هزار تومان در هر روز به ازای هر سکه خواهد بود و به شعبه بانک 
عامل پرداخت می شود؛ این هزینه شامل روزهای تعطیل نیز خواهد بود.گفتنی 
است؛ در صورتی که اشخاص در بازه زمانی تحویل سکه اقدام به دریافت سکه 
نکنند، معامله فسخ و پس از اعلام بانک عامل وجه معامله پس از کسر کارمزد 
خرید و ســایر هزینه های عملیاتی به کیف پول خریدار عودت داده می شود؛ 
در صورت انفســاخ معامله به دلیل عدم مراجعه خریدار به شعبه انتخاب شده 
در سامانه جهت دریافت سکه طلا در مهلت مقرر، خریدار به مدت ۱۸۰ روز از 
ثبت هرگونه سفارش خرید در سامانه منع می شود.مطابق اعلام مرکز مبادله و 
پیرو آگهی شصت و هفتمین جلسه حراج حضوری شمش طلای استاندارد در 
این مرکز، این حراج در روز سه شنبه ۲۲ آبان ماه سال جاری برگزار می شود 
و متقاضیان شرکت در حراج، می توانند تا ساعت ۲۴ روز دوشنبه ۲۱ آبان ماه 
)امروز( با واریز مبلغ ۳۵۰ میلیون تومان به ازای هر قطعه شــمش به عنوان  
واریز وجه الضمان در این حراج شــرکت کنند.گفتنی است؛  از زمان برگزاری 
اولین جلسه حراج شمش طلا در تاریخ ۲۷ دی ماه ۱۴۰۲ تا امروز و طی ۶۶ 
جلسه حراج شمش طلای مرکز مبادله ایران، ۱۱ هزار و ۹۱۰ کیلوگرم )۱۱.۹ 
تن( شــمش طلا مورد داد و ســتد قرار گرفته که در نتیجه آن نزدیک به ۵۵ 
هــزار میلیارد تومان ارز حاصل از صادرات )مربوط به صادرکنندگان مکلف به 

رفع تعهد ارزی( به چرخه اقتصاد کشور بازگشته است.

بلاروس به بریکس پیوست

وزارت امور خارجه بلاروس اعلام کرد که عضویت این کشور در گروه بریکس 
به طور رســمی به عنوان یک کشور شــریک پذیرفته شده است. به گزارش 
ایسنا، الکســاندر لوکاشــنکو، رئیس جمهور بلاروس در پنجم ماه نوامبر طی 
نامه ای به همتای روسی خود آمادگی این کشــور را برای پیوستن به بریکس 
به عنوان کشــور شریک اعلام کرد. این سند توســط ماکسیم ریژنکوف، وزیر 
امور خارجه بلاروس به بوریس گریزلوف، سفیر روسیه در مینسک طی دیدار 
شخصی تحویل داده شــد. وزارت امور خارجه بلاروس گفت: پاسخ رسمی به 
دعوتنامه کتبی بخش مهمی از رویه مورد توافق کشورهای عضو برای به دست 
آوردن وضعیت شــریک اســت. از این لحظه به بعد، این کشور به عنوان یک 
کشور شریک رســمی بریکس در نظر گرفته می شود. به گفته این وزارتخانه، 
وضعیت کشــور شــریک، از جمله به بلاروس این حــق را می دهد که به طور 
دائم در نشســت های ویژه اجلاس های بریکس و نشست های وزیران خارجه 
بریکس شرکت کند. اعضای کامل همچنین می توانند شرکای خود را به سایر 
رویدادهای سطح وزیران، به ویژه در مورد تجارت، جلسات نمایندگان امنیت 
ملی و مجمع پارلمانی دعوت کنند. شرکا همچنین می توانند به اسناد نهایی 
بریکس ملحق شوند، بنابراین پوشش جغرافیایی خود را گسترش داده و صدای 
انجمن را در امور بین المللی تقویت می کنند. بیزنس نوشت، لوکاشنکو پیش از 
این در حاشیه اجلاس ســران بریکس در کازان اعلام کرده بود که بلاروس به 

کشور شریک این اتحادیه تبدیل شده است.

گزیده خبر از سوی مهاجرانی تشریح شد

سیاست دولت درباره قیمت  بنزین، گزینش معلمان،
 اجلاس باکو و مذاکره با آمریکا

حضور دانش بنیان ها در دوره 
جامع کسب و کار و تجارت 

روسیه

ساخت دو ابزار اندازه گیری پرکاربرد مترو 
با هزینه یک چهارم نمونه وارداتی

ســازمان توســعه همکاری های علمی و فناورانه بین الملــلی از حضور شــرکت های دانش بنیان در 
کشــور روسیه حمایت می کند.به گزارش ایســنا، پایگاه صادراتی ایران در ســن پترزبورگ روسیه با 
حمایت ســازمان توسعه همکاری های علمی و فناورانه بین المللی با هدف آشنایی بیشتر شرکت های 
دانش بنیان با کسب و کار در روسیه و نحوه ورود به بازار بزرگ مصرفی این کشور در نظر دارد دوره 

کســب و کار و تجارت با روسیه را با همکاری دانشگاه پلی تکنیک .......

طلای جهانی در قعر ماند!

میزان پرشدگی سدهای تهران ۱۳ درصد 
است

افزایش کشت گندم در دیمزارها به بیش از یک 
میلیارد تن رسید
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گزیده خبر

عارف: اجلاس ریاض هم صدایی 
کشورهای اسلامی علیه رژیم 

صهیونیستی بود

معاون اول رئیس جمهور پس از بازگشــت از عربســتان گفت: دنیا باید به این نتیجه 
برســد که رژیم صهیونیستی تنبیه شود.به گزارش خبرگزاری مهر، محمدرضا عارف، 
معاون اول رئیس جمهور پس از بازگشت از سفر یک روزه به ریاض در جمع خبرنگاران 
گفت: اجلاس اضطراری ســازمان همکاری های اسلامی و اتحادیه عرب به پیشــنهاد 
ایران و با تلاش های مسئولان وزارت خارجه برگزار شد و خوشبختانه سران کشورهای 
اسلامی و عربی اســتقبال خوبی از این اجلاس داشــتند.عارف افزود: این اجلاس در 
ایجاد هم صدایی بین کشورهای اسلامی و عربی موفق بود. برگزاری اجلاسی در چنین 
سطحی در این شرایط زمانی، موفقیت بزرگی برای جمهوری اسلامی به شمار می رود 
که از پیشــنهادش چنین استقبالی صورت گرفته و البته کشور عربستان هم میزبانی 
خوبی داشــت و در این شرایط که رژیم صهیونیســتی به تجاوز خود ادامه می دهد، 
برگــزاری این اجلاس یک ضــرورت بود که پیام واحدی را بــه دنیا مخابره کند که 
الحمدالله این صدا شــنیده شــد و قطعنامه خوب و جامعی تصویب شد که خصوصااً 
بر ضرورت توقف اقدامات جنایتکارانه رژیم اشــغالگر تاکید داشت.معاون اول رئیس 
جمهور گفت: همکاران ما در وزارت خارجه پیشــنهادات خوبی در این اجلاس مطرح 
کردند که عمومااً به تصویب رسید. دنیا باید به این نتیجه برسد که رژیم صهیونیستی 
تنبیه شود و جهانیان باید متوجه شوند که مردم مظلوم غزه و لبنان در شرایط نگران 
کننده ای به سر می برند و باید کمک های بشردوستانه در اسرع وقت در اختیارشان قرار 
گیرد و علاوه بر آن آتش بس شــرافتمندانه ای انجام گیرد.وی گفت: از جمله بندهای 
قطعنامه، پیگیری معلق کردن و اخراج رژیم صهیونیســتی از ســازمان ملل است که 
پیامدهای سیاسی خوبی دارد. امروز دنیای غرب که ادعاهای دروغین حقوق بشری اش 
گوش دنیا را کر کرده باید به خود بیاید و دســت از معیارهای دو گانه خود بردارد که 
در مقابل کشتار هزاران نفر ســکوت می کند ولی برای کشته شدن یک نفر در جای 
دیگر عزا می گیرد.عارف اظهار داشــت: در این اجلاس، صحبت های کوتاهی با سران 
کشــورها داشتیم و نکته مهم این بود که همه کشورهای اسلامی علاقه مند به توسعه 
روابط با ایران هستند. نشست خوب و صمیمانه ای هم با ولیعهد عربستان داشتیم که 
بر ضرورت و توسعه روابط تاکید شد. ما معتقدیم توسعه روابط دو جانبه میان ایران و 
عربستان باعث همبستگی و اجماع در کشورهای منطقه و اسلامی می شود.وی گفت: 
دکتر عراقچی بعد از اجلاس نیویورک با وزیر خارجه عربستان دیدار داشتند و قرار شد 
در این اجلاس در همه زمینه ها شاهد تحول باشیم. ان شاءالله در همه زمینه ها شاهد 

تحولاتی باشیم که به نفع دو ملت و دنیای اسلام باشد.

قالیباف: نمایندگان مشکلات 
بودجه را اصلاح کنند

رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: نمایندگان مشکلات مسبوق به سابقه بودجه را 
اصلاح کنند تا ادامه دار نشود. در گزارش تفریغی که الان قرائت شد، عملااً ۱۳۴ شرکت 
زیان ده بودند و ۸۱ هزار میلیارد تومان جهت جبران این زیان داده شد.به گزارش ایسنا، 
محمدباقر قالیباف در جلسه علنی امروز سه شنبه مجلس درباره گزارش تفریغ بودجه 
۱۴۰۲ کشــور عنوان کرد: این موضوع مهم است که حتمااً اقدامات دیوان محاسبات 
پیشینی و پسینی باشد که هر دو مورد حائز اهمیت است.قالیباف تاکید کرد: یک زمانی 
چنین گزارش هایی را به شــکل دقیق نداشتیم اما امروز تمامی این موارد را در اختیار 
داریم. نکته دوم این است که این گزارش ها بعد از بودجه می آمد اما الان قبل از بودجه، 
این گزارشات را در اختیار داریم. ولی آیا ما اقدام موثری به وسیله آن انجام می دهیم؟ 
بر اساس قانون، کمیسیون برنامه و بودجه کمیسیون اصلی ما در موضوع بودجه است. 
درحــال حاضر گزارش تفریغ را به این کمیسیون ارجاع می دهیم و کمیسیون مکلف 
است اقدامات موثر را بر روی بودجه انجام دهد.وی ادامه داد: هر کدام از احکام بودجه 
که مشــکلی دارد باید به کمیسیون تخصصی ارجاع داده شود و  کمیسیون تخصصی 
مکلف است ظرف سه ماه بر اساس آیین نامه، گزارشی تهیه کند و به صحن مجلس 
بیاورد. لذا خواهش من از رؤسای کمیسیون ها و نمایندگان محترمی که مخصوصااً به 
طور ویژه تر به این موضوعات عنایت دارند، این اســت که مشکلات مسبوق به سابقه 
بودجه را اصلاح کنند تا ادامه دار نشــود. در گزارش تفریغ که الان قرائت شــد، عملااً 
۱۳۴ شرکت زیان ده بودند و ۸۱ هزار میلیارد تومان جهت جبران این زیان داده شد

ســخنگوی دولت گفت: واردات بنزین سوپر توســط اشخاص حقوقی دارای مجوز از وزارت 
نفت با قیمت غیریارانه ای به صورت مجزا از زیرســاخت های توزیع ســوخت یارانه ای با 
رعایت قوانین و مقررات مجاز شــد.به گزارش ایســنا، فاطمه مهاجرانی صبح امروز - ســه 
شــنبه - در نشست خبری با تسلیت شهادت ۵ مرزبان کشــور در سراوان، اظهار کرد: در 
هفته جهانی علم در خدمت صلح و توســعه هستیم؛ ایران همیشه مهد علم و صلح بوده که 
برای دفاع از خود و جنگ طلب نبودن هزینه داده ایم.وی با اشــاره به انتصاب استاندار بلوچ 
در سیستان و بلوچستان، افزود: جامعه با شناسایی تمام ظرفیت هایش، بیشتر توان توسعه 
دارد.واردات بنزین ســوپر مجاز شد ســخنگوی دولت خاطرنشان کرد: واردات بنزین سوپر 
توســط اشخاص حقوقی دارای مجوز از وزارت نفت با قیمت غیریارانه ای به صورت مجزا از 
زیرســاخت های توزیع ســوخت یارانه ای با رعایت قوانین و مقررات مجاز شد. این تصمیم 
در جلسه بیستم آبان هیات وزیران به تصویب رسیده است. این راهکاری برای تامین بنزین 
با کیفیت برای خودروهای وارداتی و لوکس اســت. مطالبات بخشی از جامعه برای واردات 
بنزین با اکتان ۹۵ بود. این افرد هم در کنار سایر  اقشار جامعه، بخشی از جامعه هستند که 

باید صدای آنها هم شنیده شود.رئیس جمهور پیگیر رفع ناترازی است
مهاجرانی بیان کرد: تاکید دولت بر سلامت مردم اســت. در دولت تاکید شد مازوت سوزی 
کم شــود که البته قطع بــرق هم داریم. رئیس جمهور پیگیر رفع ناترازی هســتند. توافق 
برای تولید ۳۰ هزارمگاوات برق ایجاد شــده است.دلیل شــرکت نکردن رئیس جمهور در 
اجلاس باکو فاطمه مهاجرانی ســخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه با توجه 
به احتمال حضور نماینده صهیونیســت هــا در اجلاس باکو »کاپ ۲۹« موضع دولت برای 

شــرکت  کردن یا شرکت  نکردن رئیس جمهور در این اجلاس چیست؟ اظهار کرد: کشورها 
متناســب با منافع خود در اجلاس ها شرکت می کنند.وی خاطرنشان کرد: رئیس جمهور 
ایران هر ســاله در مجمع عمومی سازمان ملل شرکت دارند. سطح حضور مقامات کشورها 
در این اجلاس ها با توجه به ســطح و اهمیت اجلاس و سطح حضور سایر کشورها، انتخاب 
می شــود. با جمع بندی صورت گرفته خانم انصاری رئیس ســازمان محیط زیست در این 

اجلاس شرکت کردند. پیشنهاد به ترامپ
ســخنگوی دولت درباره مواضع اخیر ترامپ در خصوص ایران و احتمال مذاکره مســتقیم 
ایران و آمریکا چنین گفت: آزموده را آزمودن خطاســت. فشــار سیاست حداکثری ترامپ 
شکســت خورد. نحوه عمل نه گفتار مقامات آمریکا ملاک عمل ماســت. توصیه می کنیم 
تجربه گذشته را مدنظر قرار دهند. دولت سناریوهای مختلف را طراحی کرده و منافع ملی 
را در هر شــرایطی دنبال می کند. پیشنهاد می کنیم دولت ترامپ از هر مسیری که منافع 
ایران را نادیده بگیرد، خودداری کند. ما بر اساس منافع ملی و راهبری مقام معظم رهبری 
و مصوبات شورای عالی امینت ملی اقدام می کنیم.مهاجرانی درباره طرح دولت برای اجرای 
کالابرگ الکترونیکی، گفت: در این زمینه اول زیرساخت ها باید تامین شود. طرح کالابرگ 
الکترونیکی در اسفند ۱۴۰۱ مطرح شد. محدویت منابع و زیرساختی برای این طرح داریم. 
هدف این طرح تامین معیشت خانواده های کم درآمد است. تلاش دولت تامین معیشت این 
خانواده ها از راه های مختلف هست که یکی از این مسیرها، کالابرگ الکترونیکی است. اگر 
لازم باشــد، پس از ایجاد زیرساخت های لازم، این طرح اجرا می شود. سخنگوی دولت در 
خصوص  راهکارهای اقتصادی و دیپلماتیک دولت در برابر دولت ترامپ، بیان کرد: انتخاب 

ترامپ به مردم آمریکا مربوط اســت. کسی که از برجام خارج شد، آمریکا بود. ما در توافق 
ماندیم و آمریکا فشار حداکثری را اعمال کرد تا ایران چهل سالگی خود را نبیند، اما با وجود 
فشار اقتصادی ایران سربلند بیرون آمد البته به مردم فشار آمد. ما مصالح کشور را دنبال می 
کنیم. در این زمینه با رهبری مقام معظم رهبری و تصمیمات شورای عالی امینت ملی عمل 
می کنیم. تمام ســناریوهای اقتصادی آماده شده است.دولت بدون همراهی مردم تصمیمی 

درباره افزیش قیمت ها نمی گیرد
افزایش قیمت بنزین در بودجه ۱۴۰۴ در نظر گرفته نشده است

ســخنگوی دولت در ادامه درباره تصمیم دولت برای افزایش قیمت بنزین، گفت: خط قرمز 
دولت آسیب به معیشــت خانواده ها به خصوص خانوارهای کم درآمد است. افزایش قیمت 
بنزین در بودجه در نظر گرفته نشــده اســت اما در بنزین ناترازی داریم و مصرف بیشتر از 
تولید اســت و مجبور به واردات هســتیم ولی دولت بدون کار کار شناسی و بدون همراهی 
مــردم تصمیمی در خصوص افزیش قیمت ها نمی گیــرد. از دغدغه نمایندگان مجلس در 

این زمینه تشکر می کنیم.
سیاستی که رضایت کوتاه مدت اما تورم بلندمدت ایجاد کند را دنبال نمی کنیم

ســخنگوی دولت درباره قیمت ارز ترجیحی در بودجه، خاطرنشان کرد: دولت می تواند از 
محل صادرات ۱۲ میلیارد دلار درآمد داشــته باشد. دولت مجبور است برای تورم زا نبودن 
تصمیمات کارگروه هایی تشکیل دهد تا به معیشت مردم آسیب وارد نشود. این کارگروه ها 
تشکیل شده تا بررسی و تصویب شود که این درآمد چگونه توزیع شود. در سال آینده نرخ 
ارز ترجیحی منعطف خواهد شد، اما دولت، سیاست تورم زا که رضایت کوتاه مدت اما تورم 
بلندمدت دو رقمی ایجاد می کند را دنبال نمی کند. تلاش دولت بر حفظ معیشت مردم و 
تخصیص ارز به کالاهای اساسی و دارو است.مهاجرانی درباره اثرگذاری کاهش نرخ تورم بر 
معیشــت مردم افزود: شیب تورم با آنچه احساس می شود ممکن است متفاوت باشد. تورم 
کاهش پیدا نکرده ولی شیب تورم از اردبهشت کاهش یافته است. تورم وجود دارد و بر اقشار 
کم درآمد فشــار زیادی وارد می کند. دولت برای اقشار آسیب پذیر کمک ویژه می دهد و 
ســبد غذایی آنها را تامین می کند. همسان سازی حقوق بازنشستگان دنبال می شود تا زیر 
خط فقر قرار نگیرند. گســترش بیمه و بیمه تکمیلی، بهتر شدن خدمات درمانی و پزشک 

خانواده نیز دنبال می شود.بررسی صلاحیت معلمان دنبال می شود
وی در خصــوص بررسی مجدد و گزینش دانشــجویان و معلمان تصریــح کرد: با توجه به 
حســاسیت شغل معلمی، هسته های گزینش با حساسیت گزینش را انجام می دهند، ولی 
به دلیل اعتراض برخی دانشــجویان و دانشجو معلمان، هســته های تجدیدنظر در هسته 
های گزینش تشــکیل شده و بررسی صلاحیت ها دنبال می شود تا کسانی که قابلیت تایید 
دارند، بازگردانده شــوند. البته  کســانی که احساس می کنند به حق خود نرسیده اند، حق 

اعتراض دارند.
سخنگوی دولت درباره امکان تغییر روز دفاعی کشور و اینکه کشور بمب اتمی دارد، گفت: 
موضع رســمی کشــور در مورد سلاح های کشــتار جمعی که سلاح های اتمی یکی از این 
سلاح هاســت، منع سلاح های کشتار جمعی است و ما با ماهیت صلح آمیز انرژی اتمی کار 
داریم و فتوای رهبر انقلاب بر این مبناست که رویکرد ما صلح آمیز است. دکترین هسته ای 
ایران توســط شــورای عالی امنیت ملی تعیین می شود و آنجا هم مبتنی بر منع سلاح های 
هســته ای و کشــتار جمعی بوده و تمام مقاصد ما صلح آمیز هسته ای است و نگاه ما صلح 

در جهان است.

جانشین نیروی هوافضای ســپاه گفت: ما امروز شــاهد به کارگیری دســتاوردهای شهید 
طهرانی مقدم در بخش دفاعی داخلی و جبهه مقاومت هستیم.به گزارش خبرگزاری مهر، 
سردار سیدمجید موســوی جانشین نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و از 
هم رزمان شــهید حسن طهرانی مقدم در گفتگویی در مورد دستاوردهای خالصانه شهید 
طهرانی مقدم در شرایط کنونی اظهار کرد: جای مباهات دارد که نام فرماندهانی چون حاج 
حسن طهرانی مقدم در مجموعه نیروهای مسلح و فرماندهان شهید کشورمان می درخشد

وی افزود: شهید حاج حسن طهرانی مقدم در طول حیات افتخار آفرین و طیبه خود سبب 
تشــکیل فرماندهی موشکی و شــکل گیری قدرت بی بدیل موشکی در جمهوری اسلامی 
ایران و تأمین نیازهای عرصه مقاومت شــد.جانشین نیروی هوافضای ســپاه با بیان اینکه 
تلاش های مجاهدت گونه و خالصانه این شــهید منجر به اقتدار دفاعی کشــور و پر شدن 
دســت جبهه مقاومت شــد، گفت: ما امروز شــاهد به کارگیری این محصولات در بخش 
دفاعی داخلی و جبهه مقاومت هســتیم و دشــمنان مرعوب محصولات دفاعی حاصل از 
زحمات این شهید بزرگوار هستند و امیدواریم این مسیر نورانی با تلاش و مجاهدت همه 
همکاران و همرزمان شــهید ادامه پیدا کند.ســردار موسوی در مورد دو ویژگی خلوص و 
تبعیت از ولایت فقیه در شهید طهرانی مقدم گفت: شهید حسن طهرانی مقدم در مکتب 
اسلام و اهــل بیت پرورش پیدا کرده بود و آموزه های دینی برای او حکم دســتورالعمل 
زندگی و کار را داشت. ایشان همواره برای جلب رضایت الهی و خالصانه کار می کرد و لذا 
اقدامات پربرکت ایشــان هم اکنون در اختیار ماست ضمن اینکه شهید بزرگوار به واسطه 
تبعیت محض از امر ولایت فقیه همواره تلاش خود را معطوف به پیاده ســازی منویات و 
تدابیر مقام معظم رهبری می کرد و این باعث موفقیت بیشتر کار می شد.وی افزود: شهید 
بزرگوار هدف گذاری خود را برای مقابله با تهدیدات، همواره با محوریت رژیم صهیونیستی 
قرار داده بود و هم و غم ایشــان این بود که به تجهیزات و سلاحی دســت پیدا کنیم که 
این رژیم خبیث و منحوس را از صحنه روزگار محو کنیم. شهید طهرانی مقدم با ظرفیت 
وجــودی خود این مسیر را همواره کرد و اکنون باوجود اینکه در بین ما نیســت اما روح 
این شــهید ناظر بر همه اقداماتی اســت که در عرصه مقابله با رژیم خبیث صهیونیستی 

در حال انجام است.

الاعرجی: در گفت وگو با قاآنی بر 
لزوم گسترده نشدن دامنه درگیری 

در خاورمیانه تاکید کردیم
مشاور امنیت ملی عراق از گفت وگوی خود با فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی با محوریت تاکید بر لزوم گسترده نشدن دامنه درگیری در خاورمیانه خبر داد.
به گزارش ایســنا، »قاسم الاعرجی«، مشــاور امنیت ملی عراق در صفحه شخصی خود از 
دیدار با »اسماعیل قاآنی« فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در تهران و 
گفت وگو با وی درباره آخرین تحولات منطقه خبر داد و نوشت: ما بر لزوم گسترده نشدن 
دامنــه درگیری در خاورمیانه و اهمیت همکاری جامعه جهــانی برای دور کردن منطقه 
و جهــان از خطرات و پیامدهای جنگ ها تاکید کردیم.مشــاور امنیت ملی عراق که روز 
یکشــنبه وارد تهران شد علاوه بر دیدار با »قاآنی» با »سید عباس عراقچی« وزیر خارجه 

و »علی اکبر احمدیان« دبیر شورای عالی امنیت ملی ایران نیز دیدار و گفت وگو کرد.

رایزنی الاعرجی با سردار سلامی 
درباره توافقنامه امنیتی ایران و عراق

مشــاور امنیت ملی عراق با فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ایران در تهران دیدار و 
درباره توافقنامه امنیتی مشترک ایران و عراق گفت وگو کرد.به گزارش ایسنا، »قاسم الاعرجی« 
مشــاور امنیت ملی عراق در ادامه دیدارهایش با مقامات ایران در تهران، روز دوشنبه با سردار 
سرلشکر »حسین سلامی« فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی دیدار کرد.الاعرجی و 
سلامی روابط دوجانبه و جزئیات توافقنامه امنیتی مشــترک میان ۲ کشــور و اهمیت کنترل 
مرزهــا و جلوگیری از ورود غیر قانونی را بررسی کردند.بر اســاس بیانیه دفتر مشــاور امنیت 
ملی عراق، ســردار سلامی از دولت فدرال و دولت اقلیم کردستان عراق برای حمایت از اجرای 
توافقنامه امنیتی و کمیته عالی ناظر برای اجرای این توافقنامه در عراق تقدیر و تشــکر کرد.

الاعرجی پیش از این با »اسماعیل قاآنی« فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
دیدار و گفت وگو کرده بود.مشاور امنیت ملی عراق در صفحه شخصی خود از دیدار با فرمانده 
نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در تهران و گفت وگو با وی درباره آخرین تحولات 
منطقه خبر داد و نوشــت: ما بر لزوم گسترده نشــدن دامنه درگیری در خاورمیانه و اهمیت 
همکاری جامعه جهانی برای دور کردن منطقه و جهان از خطرات و پیامدهای جنگ ها تاکید 
کردیم.مشاور امنیت ملی عراق که روز یکشنبه وارد تهران شد علاوه بر دیدار با قاآنی با »سید 
عباس عراقچی« وزیر خارجه و »علی اکبر احمدیان« دبیر شــورای عالی امنیت ملی ایران نیز 

دیدار و گفت وگو کرد.

سخنگوی دولت تاکید کرد: سطح حضور مقامات کشورها در اجلاس ها با توجه به سطح و اهمیت اجلاس 
و سطح حضور سایر کشورها، انتخاب می شود.به گزارش ایسنا، فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت در پاسخ 
به پرسش خبرنگار ایسنا مبنی بر اینکه با توجه به احتمال حضور نماینده صهیونیست ها در اجلاس باکو 
»کاپ ۲۹« موضع دولت برای شرکت  کردن یا شرکت  نکردن رئیس جمهور در این اجلاس چیست؟ اظهار 
کرد: کشورها متناسب با منافع خود در اجلاس ها شرکت می کنند.وی خاطرنشان کرد: رئیس جمهور 
ایران هر ساله در مجمع عمومی سازمان ملل شرکت دارند. سطح حضور مقامات کشورها در این اجلاس 
ها با توجه به سطح و اهمیت اجلاس و سطح حضور سایر کشورها، انتخاب می شود. با جمع بندی صورت 

گرفته خانم انصاری رئیس سازمان محیط زیست در این اجلاس شرکت کردند.

وزیر امور خارجه گفت: ممکن است تهاجمات ادامه دار رژیم صهیونیستی به غزه و لبنان به کل منطقه کشیده شود؛ کشورهای منطقه 
می توانند از آن ممانعت کنند.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه در گفتگویی با شبکه PPP PPPPP پاکستان 
اظهار کرد: باتوجه به تحولات جاری در منطقه ما و تهاجمات ادامه دار رژیم صهیونیستی به غزه و لبنان و امکان کشیده شدن کل منطقه 
به یک جنگ فراگیر چیزی که توسط همه کشورهای منطقه می توان از آن ممانعت کرد، در ادامه سفر به چند کشور منطقه، سفر کوتاه یک روزه ای نیز به پاکستان داشتم.وی گفت: ما تصمیم 
گرفتیم تلاش هایمان را برای توقف تهاجمات رژیم صهیونیستی در منطقه هماهنگ کنیم. همچنین لازم می دانم از موضع محکم دولت پاکستان در محکومیت تهاجم رژیم صهیونیستی به ایران 
تشکر کنم.وزیر امور خارجه، بیان کرد: در این سفر در خصوص چگونگی مقابله با پدیده تروریسم که چالشی بزرگ است، رایزنی صورت گرفت. ما تصمیم گرفتیم اقدامات مشترک را در خصوص 
پاسخ به تروریسم در دو سوی مرزها شدت ببخشیم.عراقچی خاطرنشان کرد: روابط بین دو کشور ایران و پاکستان تاریخی و خوب است و جنبه های مختلفی دارد، اما همچنان باید ارتقا یابد. ما 
به روابط اقتصادی گسترده تر نیاز داریم. تحریم ها وجود دارد اما ما قادریم که راهکار و مکانیسم جدیدی را برای شراکت اقتصادی خود بدون توجه به تحریم ها و مجازات های تحریمی توسعه دهیم

عراقچی: کشورهای منطقه از توسعه تهاجمات اسرائیل 
جلوگیری کنند

چرا پزشکیان در اجلاس باکو شرکت 
نکرد؟

از سوی مهاجرانی تشریح شد

سیاست دولت درباره قیمت  بنزین، گزینش معلمان، اجلاس باکو و مذاکره با آمریکا

سردار موسوی:دستاوردهای شهید طهرانی مقدم در اختیار جبهه مقاومت 
است
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گزیده خبرگزیده خبر افزایش کشت گندم در دیمزارها به بیش از یک میلیارد تن رسید

قائم مقام موسسه پژوهش های وزارت جهاد کشاورزی با تاکید 
بر اینکه متوســط تولید گنــدم از دیمزارها از ۹۰۰ میلیون به 
بیــش از یک میلیارد تن رسید، اظهار کــرد: با اجرای اقتصاد 
مقاومتی تراز تجاری از منفی ۸ میلیارد دلار به منفی ۳ میلیارد 
دلار رسیده اســت.به گزارش ایسنا، مجتبی پالوج - قائم مقام 
موسســه پژوهش های وزارت جهاد کشــاورزی - در افتتاحیه 
یازدهمین همایش ســالانه اقتصاد مقاومتی بر محوریت امنیت 
غذایی؛ کشــاورزی بهره ور و تجــارت تحریم ناپذیر اظهار کرد: 
سال های سال است که حدود ۲ میلیون هکتار اراضی آبی و ۴ 

میلیون هکتار اراضی دیم را به کشــاورزی اختصاص می دهیم. 
تغییرات چشــمگیر نیســت و اقتصاد مقاومتی اگر مورد توجه 
واقع شود کارآمدی و اثربخشی خود را دارد.وی افزود:در سال 
۱۳۸۹ مقام معظم رهبری موضــوع اقتصاد مقاومتی را مطرح 
کردند و در ســال ۱۳۹۲ سیاســت های این اقتصاد ابلاغ شد، 
اقتصاد مقاومتی می تواند یک مکتب باشــد و همه جریان های 
سیاسی آن را قبول دارنــد. همچنین مقام معظم رهبری و در 
گذشــته های دورتر حضرت امام)ره( بر امنیــت غذایی تاکید 
داشــت و امنیت غذایی از امنیت در سایر حوزه ها جدا نیست.  

پالــوج گفت: جدا از این که اندیشــکده مقاومتی بسیار تلاش 
می کند اما همچون باقی اسناد فراموش شد و در تدوین برنامه 
ششــم و هفتم کمرنگ شــد و تراز اقتصــادی ما به منفی ۱۲ 
میلیارد دلار رسیده اســت، در صورتی که کشاورزی مدیریت 
شــود تولید افزایش می یابد. اگر خلا مدیریتی و شــکافی که 
وجــود دارد با مجموعــه اقداماتی که می تواند پوشــش داده 
شــود بدون فشــار به منابع پایه و گسترش سطحی رفع شود، 
می توانیم عملکرد بهتری داشــته باشیم.   وی افزود: توســعه 
پایدار، پارادایم غالب در جهان اســت بر همین اساس در  سال 

۱۹۹۲ در برزیل ســران کشــورها جمع شدند و در آن مطرح 
کردنــد که در جهان ۸۴۰ میلیون گرســنه وجود دارد و این 
رقم  تا ۲۰۱۵  باید نصف شــود اما نه تنها نصف نشــد بلکه 
بعــد در ۲۰۱۵ این تعداد افزایش هم پیدا کرده اســت و بر 
اســاس آخرین آمار اکنــون ۹۲۶ میلیون گرســنه مطلق در 
جهان وجــود دارد.  قائم مقام موسســه پژوهش های وزارت 
جهاد کشــاورزی ادامه داد: ســند دانش بنیان امنیت غذایی 
در کشــور با توجه به امنیت غذایی تشــکیل شــده و در این 
ســند چهــار رکن برای امنیــت غذایی در نظر گرفته شــده 
اســت، این چهار رکن فراهمی، دسترسی فیزیکی، دسترسی 
اقتصــادی و سلامت هســتند.  وی اظهار کــرد: برای امنیت 
غذایی می توان واردات هم انجام داد اما در کشــور ما این امر 
متکی بر تولید اســت زیرا ظرفیت تولید در کشــور ما وجود 
دارد به طور مثال تولید گندم در  داخل، امنیت ما را در این 

است. تامین کرده  زمینه 
پالوج تصریح کرد: اقتصاد مقاومتی اگر مورد توجه قرار گیرد 
کارآمــدی خود را دارد و با اجرای اقتصــاد مقاومتی بود که 
تــراز تجاری از منفی ۸ میلیارد دلار به منفی ۳ میلیارد دلار 
رسید با ایــن حال در ادامه اقتصاد مقاومــتی در برنامه های 
ششــم و هفتم به محاق رفت تا اینکه در سال گذشته ناترازی 
تجــاری به منــفی ۱۲ میلیارد دلار رسیــد.  وی ادامه داد: 
بخش عظیمی از کشور دیمزار است و متوسط تولید گندم از 
دیمزارها از ۹۰۰ میلیون با مدیریت درســت به بیش از یک 
میلیارد تن رسیده اســت. امنیت غذایی بــا اقتصاد مقاومتی 
عجین اســت و به بــاور من امنیت غذایی بــا تاکید بر تولید 
داخل میســر می شــود و امنیت غذایی اهمیــت کمتری از 
اهمیت نظامی ندارد و برای اســتقلال و اقتدار کشور الزامی 
است.قائم مقام موسســه پژوهش های وزارت جهاد کشاورزی 
در پایــان افزود: در ایــران به دلیل اهمیــت امنیت غذایی، 
ســندی تحت عنوان ســند دانش بنیان امنیــت غذایی تهیه 
شده اســت. ویژگی این سند این است که پس از طی کردن 
فرآیندهای کارشــناسی، توسط شهید رئیسی و رئیس مجلس 
رونمایی شــد. در این ســند نه تنها تعاریف مشــخص برای 
برخــورداری از یک زندگی ســالم در نظر گرفته شــد، بلکه 

چهار رکن نیز برای امنیت غذایی تعریف شــد.

طلای جهانی در قعر ماند!

طلا امروز ســه شــنبه )۱۲ نوامبر( نزدیک به پایین ترین سطح یک ماهه خود در نوسان 
بود زیرا سرمایه گذاران مشتاقانه منتظر داده های اقتصادی ایالات متحده و نظرات مقامات 
فدرال رزرو برای شفافیت بیشتر در مورد مسیر نرخ بهره بودند.به گزارش ایسنا، طلا پس 
از رسیــدن به کمترین میزان خود از ۱۰ اکتبر در روز دوشــنبه، اندکی تغییر کرد و به 
۲۶۲۲ دلار و ۸۹ ســنت در هر اونس رسید. قیمــت طلای آمریکا با ۰.۴ درصد افزایش 
به ۲۶۲۹ دلار و ۱۰ ســنت رسید.دلار آمریــکا نزدیک به بالاترین حد خود در چهار ماه 
گذشــته حفظ شد. دلار قوی تر باعث می شود شــمش برای دیگر دارندگان ارز جذابیت 
کمتری داشــته باشد.تمرکز بازار بر روی داده های شاخص قیمت مصرف کننده اکتبر در 
روز چهارشنبه، شاخص قیمت تولیدکننده و مطالبات بیکاری هفتگی در روز پنجشنبه و 
پس از آن خرده فروشی و تولید صنعتی در روز جمعه خواهد بود. انبوهی از مقامات بانک 
مرکزی ایالات متحده از جمله رئیس جروم پاول نیز قرار است در این هفته سخنرانی کنند.

قیمت شــمش از زمان پیروزی دونالد ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری آمریکا تحت 
فشار قرار گرفته است. پیروزی ترامپ احتمال افزایش تورم و نیاز به حفظ نرخ ها را برای 
مدت طولانی تری افزایش داده است. فدرال رزرو روز پنجشنبه نرخ بهره را ۲۵ واحد پایه 
کاهش داد. معامله گران اکنون ۶۶ درصد احتمال کاهش ۲۵ واحدی دیگر در دسامبر را 
می بینند.هفته گذشته، پاول، رئیس فدرال رزرو گفت که نتایج انتخابات هیچ تاثیر کوتاه 
مدت بر سیاســت پولی ایالات متحده نخواهد داشت. اما با شکل گیری پیشنهادات دولت 
آینده، رئیس فدرال رزرو گفت که بانک مرکزی شــروع به تخمین تاثیر بر اهداف دوگانه 
خود یعنی تورم پایدار و حداکثر اشتغال خواهد کرد. طلا به عنوان محافظ در برابر تورم در 
نظر گرفته می شود، اما نرخ های بهره بالاتر جذابیت نگهداری دارایی بدون بازده را کاهش 
می دهد.طبق گزارش رویترز، در بازار سایر فلزات ارزشمند، هر اونس نقره در سطح ۳۰.۶۶ 
دلار رسیــد، پلاتین با ۰.۳ درصد کاهش بــه ۹۶۱.۹۰ دلار رسید و پالادیوم ۰.۳ درصد 

افزایش یافت و به ۹۸۳.۶۱ دلار رسید.

ساخت دو ابزار اندازه گیری 
پرکاربرد مترو با هزینه یک چهارم 

نمونه وارداتی

یکی از شــرکت های فناور بــا مهندسی معکــوس دو ابزار پرکاربــرد در متروی تهران 
را بــرای رصد چرخ های قطار متــرو با یک چهارم نمونه خارجی تولید کرده اســت که 
دقت اندازه گیری آن همپای فناوری وارداتی است.حسام الدین داودی نژاد، مسئول بخش 
بازرگانی این شرکت  فناور در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه این شرکت از سال ۱۳۹۰ در 
حوزه ساخت و تولید تجهیزات آزمایشگاهی بر پایه اپتیک و لیزر فعال شده است، گفت: 
تاکنون بالغ بر ۱۰ دســتگاه وارد بازار کرده ایم و اولین دستگاه آزمایشگاهی ساخت این 
شرکت حدود ۱۰ عدد اســت که در صنعت و آزمایشگاه ها مورد بهره برداری قرار گرفته 
اســت.وی با بیان اینکه تجهیزات اندازه گیری از نانومتر تا میلی متر در این شرکت تولید 
می شود، اظهار کرد: جدیدترین دستگاه ما قطرسنج و کولیس مرکب است که به سفارش 
متروی تهران مهندسی معکوس و تحویل داده شد.داودی نژاد این ابزار را برای اندازه گیری 
قطــر چرخ ها و ضخامت فلنج چرخ های قطار مترو عنوان کرد و ادامه داد: نمونه خارجی 
این ابزار را در کشــور داشتیم، ولی چالش این ابزارها این است که چون از این ابزارها در 
سرویس کردن قطار مترو استفاده می شود، در معرض شکسته شدن و آسیب دیدن قرار 
می گیرد و تهیه مجدد آنها، هزینه زیادی را می طلبد.مسؤول بخش بازرگانی این شرکت 
یادآور شد: ما در این شرکت با هزینه یک چهارم نمونه خارجی، نسبت به ساخت دستگاه 
قطرسنج و کولیس مرکب اقدام کردیم. دقت اندازه گیری  محصول ما مشابه نمونه خارجی 
اســت.به گفته این محقق، کولیس مرکب ترکیب دو کولیس با یکدیگر است و ضخامت 
فلنج چرخ را اندازه گیری می کند.وی در خصوص کاربردهای این ابزار توضیح داد: این دو 
ابزار برای بازرسی و کنترل کیفی به کار می روند. چرخ های قطار مترو باید به صورت روزانه 
کنترل شــوند؛ چراکه تماس چرخ با ریل قطار موجب خوردگی در چرخ ها خواهد شد؛ از 
این رو نیاز است که قطر چرخ ها اندازه گیری شود تا اگر قطر چرخ از حد استاندارد خارج 
شده باشد، چرخ به بخش اصلاح و یا تراش منتقل شود.داودی نژاد ساخت این دو ابزار را 

بر پایه فناوری لیزر دانست.

افزایش صادرات محصولات ایران به 
برزیل را در دستور کار داریم

رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و برزیل با اشاره به اینکه با تشکیل کمیسیون های 
تخصصی هدفمان این اســت که صادرات محصولات خود به برزیل را افزایش دهیم 
گفت که به دلیل عدم شــناخت کافی ظرفیت های برزیل بسیاری از تجار ما با کشور 
برزیل تجارت ندارند.به گزارش ایسنا، سید فخرالدین عامریان - رئیس اتاق مشترک 
بازرگانی ایران و برزیل- در نشســتی با عنوان »اعطای احکام روســای کمیسیون های 
تخصصی این اتاق مشــترک« با بیان اینکه هفت سال است که اتاق مشترک ایران و 
برزیل تشکیل شده و چهار سال، نمایندگی خود  ا در سائوپائولو ایجاد کرده تا تسهیل 
در روابط تجاری دو کشور ایجاد شود، اظهار کرد: با حضور نمایندگان ما در این کشور، 
فعــالان در جهت خدمت تجارت برزیلی که با تجار ایرانی همکاری دارند، هســتند.
وی افزود: امســال با تشکیل هیات مدیره جدید، تصمیم بر این شد که پنج کمیسیون 
تخصصی در حوزه اتاق مشــترک بازرگانی ایران و برزیل ایجاد شود.اصلی ترین هدف 
اتاق بازرگانی ایران و برزیل این است که صادرات محصولات خود به برزیل را افزایش 
دهیم.عامریان خاطرنشــان کرد: به دلیل عدم شناخت کافی ظرفیت های برزیل، عدم 
آشنایی با فرصت های تجاری،  چالش بعد مسافت و...، بسیاری از تجار ما با کشور برزیل 
تجارت ندارند، با تشکیل این کمیسیون های تخصصی قصد داریم که ظرفیت های برزیل 
را بــرای همه فعالان بازگو کنیم تا علاوه بر رواج تجارت، بتوان چالش ها و مشــکلات 
موجود در روابط تجاری دو کشــور را مورد پیگیری و رفع قرار دهیم.گفتنی اســت در 
این مراســم  که بعد از ظهر امروز )دوشــنبه ٢١ آبان ماه( با حضور سفیر سابق ایران 
در برزیل، محمدجواد عســگری )رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس( و روسای جدید 
کمیسیون های تخصصی این اتاق مشــترک برگزار شد. تاخیر در آغاز برنامه نسبت به 
آنچه که اعلام شده بود منجر به خروج تعدادی از حاضران از این نشست شد. همچنین 
هرج و مرج ناشی از درخواســت مدعوین برای گرفتن عکس یادگاری در این مراسم 

بسیار آزاردهنده بود و چندباری هم مورد تذکر قرار گرفت.

ســازمان توســعه همکاری های علمی و فناورانــه بین المللی از حضور شــرکت های 
دانش بنیان در کشــور روسیه حمایت می کند.به گزارش ایسنا، پایگاه صادراتی ایران 
در ســن پترزبورگ روسیه با حمایت ســازمان توســعه همکاری های علمی و فناورانه 
بین المللی با هدف آشــنایی بیشتر شرکت های دانش بنیان با کسب و کار در روسیه و 
نحوه ورود به بازار بزرگ مصرفی این کشــور در نظر دارد دوره کسب و کار و تجارت 
با روسیه را با همکاری دانشــگاه پلی تکنیک ســن پترزبورگ برگزار کند.این دانشگاه 
یکی از فعال ترین دانشگاه های روسیه در تعامل با صنعت و بازار است و سابقه طولانی 
در برگزاری دوره های کســب و کار بین المللی دارد. از مهمترین ســرفصل های دوره 

می توان به معرفی اکوسیســتم کســب و کار و نوآوری روسیه، حمایت های دولتی از 
کســب و کارهای بین المللی مشترک، نحوه ثبت شرکت و محصولات فناور در روسیه، 
اســتراتژی ورود بــه بازار روسیه، بازاریابی و اســتراتژی فــروش در روسیه با حضور 
اســاتید برجسته و کارآفرینان موفق کســب و کارهای بین المللی اشاره کرد.به نقل از 
معاونت علمی ریاســت جمهوری، دوره  کســب و کار و تجارت با روسیه در طی ســه 
روز، به صورت آنلاین و به زبان انگلیسی برای شرکت های دانش بنیان و فناور با هدف 
آشــنایی با بازار کســب و کار در روسیه و نحوه ورود به بازار بزرگ مصرفی این کشور 

برگزار خواهد شد.

میزان پرشدگی سدهای تهران ١۳ 
درصد است

مدیرعامل شــرکت آب وفاضلاب اســتان تهران گفت: درحال حاضر میزان پرشــدگی 
سدهای تهران ۱۳ درصد بوده که این عدد نگران کننده بوده و لازم است مشترکان ۲۰ 
درصد میزان مصرف خود را کاهش دهند.به گزارش ایســنا، محســن اردکانی امروز در 
نشست خبری با اشاره به لزوم مدیریت مصرف آب در تهران گفت: لازم است مشترکان 
خانگی ۲۰ درصد میزان مصرف خود را کاهش دهند.وی با بیان اینکه در ســال جاری 
در یک روز چهار میلیون مترمکعب آب در تهران مصرف شــد که عدد بالایی اســت و 
باید برای آن تدبیر شــود.او با اشــاره به اقداماتی که در این راستا صورت گرفته است، 
گفت: با برنامه ریزی های صورت گرفته قرار اســت ۶۰ هزار لیتر بر ثانیه ظرفیت جدید 
برای جبران خشکســالی ایجاد کنیم، علاوه بر این طرح هایی نیز در دســت اجرا داریم.

به گفته مدیرعامل آبفای اســتان تهران اقداماتی انجام شده تا مردم این استان اثر این 
ناترازی را حس نکنند که از جمله آنها ارتقای ظرفیت تصفیه خانه ششم تهران، ارتقای 
چاه های آب، احداث ایستگاه پمپاژ به ظرفیت هزار و ۵۰۰ لیتر برثانیه قابل ذکر است.

به گفته اردکانی ۵ درصد مشــترکان بدمصرف بوده که بیش از دو برابر الگو مصرف آب 
دارند، ۶۲ درصد مصرف پرمصرف هســتند کــه بیش از دو برابر الگو مصرف می کنند و 
۳۳ درصد مشــترکان خوش مصرف هســتند که برابر با الگو یا کمتر از آن، مصرف آب 
دارند.وی با بیان اینکه الگوی مصرف آب در تهران ۱۲ مترمکعب در ماه برای هر خانوار 
است، اظهار کرد: مصرف هر شهروند تهرانی ۲۵۰ لیتر در شبانه روز بوده که رقم بسیار 

بالایی است، اگر هر شهروند ۲۰درصد از مصرف خود را کاهش دهد، تابستان سال آینده 
را بدون مشکل ســپری خواهیم کرد.مدیرعامل آبفای استان تهران با بیان اینکه دخل 
آب کم اســت و به ناچار باید خرج آب را هم کم کنیم، یعنی باید در شــرایط کم آبی، با 
ســازگاری با شرایط فعلی، کمتر مصرف کنیم و از مصارف غیرضروری بپرهیزیم، گفت: 
تهران دیگر ظرفیت افزایش جمعیت ندارد، باید بر اســاس محدودیت منابع آبی تهران، 
روی روند افزایش جمعیت این اســتان، بازنگری شود.اردکانی با بیان اینکه با اقداماتی 
که انجام شــده، ۱۰ هزار لیتر بر ثانیه به ظرفیت تأمین آب تهران نســبت به سال قبل 
اضافه شــده اســت، اظهار کرد: متأســفانه در همین مدت ۵۶۰۰ لیتر بر ثانیه از منابع 
قبلی آب را از دســت داده ایم.وی در پاســخ به سوال ایســنا درباره هدررفت آب گفت: 
عملیات تعمیر و نگهداری و به روزرسانی شبکه آب تهران مداوم درحال انجام است، ۱۱ 
درصد هدررفت ظاهری و ۱۱ درصد هم هدررفت واقعی اســت.مدیرعامل آبفای استان 
تهــران از بهره برداری ۱۰ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان طرح های آبی و ۱۴ هزار میلیارد 
تومان طرح های فاضلاب برای این اســتان تا پایان سال خبر داد.اردکانی با بیان اینکه 
بارش های اســتان تهران در یک ســال نرمال ۲۸۰ میلیمتر است، گفت: اگر در یک سال 
آبی بارش های تهران کمتر از این میزان باشد، از نظر هواشناسی سالی خشک داریم. وی 
افزود: اکنون در پنجمین سال خشک متوالی در استان تهران هستیم؛ این درحالی است 
که بررسی آمار ۵۰ ســاله تهران نشان می دهد ریتم خشکسالی و ترسالی در این استان 
به صورتی بوده که همواره بعد از دو سال خشک، ترسالی آغاز می شد اما برای اولین بار 
در نیم قرن اخیر، پنج سال خشک متوالی را در تهران سپری می کنیم.مدیرعامل آبفای 
اســتان تهران با بیان اینکه تأثیر خشکســالی ها در ذخایر آبی سدهای تهران مشخص 
است، گفت: در سنوات گذشته ۶۰ درصد تأمین آب تهران از منابع سطحی و ۴۰ درصد 
از منابع زیرزمینی تامین می شد اما طی دو سال اخیر این نسبت عکس شده و اکنون 

۶۰ درصد تأمین آب از منابع زیرزمینی صورت می گیرد.

هیئت وزیران، واردات بنزین سوپر را آزاد اعلام کرد.
به گزارش ایســنا، بر اســاس مصوبه هیئت وزیران، 
واردات بنزین ســوپر آزاد شــد.طبق ماده ۹ مصوبه 
هیئــت وزیران، واردات و توزیع بنزین ویژه )ســوپر( 
توسط اشخاص حقوقی دارای مجوز از وزارت نفت با 
قیمت غیریارانه  ای به صورت مجزا از زیرساخت های 
توزیع ســوخت یارانه ای، با رعایت قوانین و مقررات 

مجاز است.

قیمت نفت در معاملات روز دوشــنبه بازار آسیا، با فروکش تهدید توفان برای تولید نفت خلیج مکزیکو و مایوس شــدن سرمایه گذاران از اقدامات 
محرک مالی چین، به روند کاهشی خود ادامه داد.به گزارش ایســنا، بهای معاملات نفت برنت ۳۱ ســنت معادل ۰.۴ درصد کاهش یافت و به ۷۳ 
دلار و ۵۶ ســنت در هر بشــکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۳۸ ســنت معادل ۰.۵ درصد کاهش، به ۷۰ دلار در هر 

بشکه رسید. هر دو شاخص در معاملات جمعه، بیش از ۲ درصد ریزش کردند.تونی سایکامور، تحلیلگر شرکت آی جی در یادداشتی نوشت: بسته محرک پکن که در جلسه کمیته دائمی 
کنگره ملی خلق در روز جمعه اعلام شــد، ضعیف تر از انتظار بازار بود و فقط به اقدامات حمایتی اندک برای مســکن و مصرف اشاره داشت.تحلیلگران گروه بانکی ANZ می گویند فقدان 
محرک های مالی مستقیم نشان می دهد که سیاستگذاران چینی، فضایی را برای ارزیابی تاثیر سیاست هایی که دولت بعدی آمریکا معرفی خواهد کرد، باقی گذاشته اند. بازار اکنون تمرکز 
خود را به جلسه دفتر سیاسی و کنفرانس »کار اقتصادی مرکزی« در دسامبر معطوف خواهد کرد که انتظار می رود اقدامات ضد چرخه ای طرفدار مصرف بیشتری اعلام شود.مصرف نفت 
در چین که سال ها محرک رشد تقاضای جهانی بود، در سال ۲۰۲۴، چندان دلچسب نبود زیرا رشد اقتصادی این کشور کند شده و مصرف بنزین با رشد سریع خودروهای برقی، کاهش 
یافته است و گاز طبیعی مایع، جایگزین دیزل به عنوان سوخت کامیون شده است.قیمت نفت همچنین نیز پس از کاهش نگرانی ها نسبت به احتمال اختلال عرضه ناشی از توفان رافائل 

در خلیج مکزیکوی آمریکا کاهش یافت.

واردات بنزین سوپر آزاد 
شد

قیمت نفت ساز کاهشی زد

حضور دانش بنیان ها در دوره جامع کسب و کار و تجارت 
روسیه
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دبیر ســتاد توسعه فناوری های اتصال پذیری و ارتباطات از اعطای ۶۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار مالیاتی به اپراتورهای داخلی برای بومی سازی فناوری های ارتباطی 
خبر داد.به گزارش خبرنگار مهر، محمد کرباســی در نشســت خبری که امروز 
در محل معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری برگزار 
شد، رصد فناوری، ترویج فرهنگ و ســواد فناوری در جامعه، حمایت پژوهشی، 
توســعه فناوری در شرکت های دانش بنیان، توســعه بازار و تبادل فناوری بین 
المللی را از جمله ماموریت های این ســتاد برشمرد و اظهار کرد: زیرساخت های 
ارتباطی نســل جدید ۵ و ۶ مخابرات، هوشــمند سازی صنایع و امنیت سایبری 
از محورهای اصلی موضوعی ســتاد هســتند و پروژه هایی مثل خودرو متصل، 
ارتباط ماهواره ای و مخابرات کوانتومی از محورهای فرعی به شــمار می رود گه 
در ارتباط با دیگر ستادها پیگیری می شود.دبیر ستاد توسعه فناوری های اتصال 
پذیری و ارتباطات معاونت علمی با اشاره به حضور در نمایشگاه تلکام و همچنین 
معرفی ستاد به زیســت بوم فناوری گفت: در این نمایشگاه از چند فراخوان اعم 
از نوآفرین، حمایت از طرح های پژوهشــی و دوره پســا دکتری رونمایی شد؛ در 
فراخوان نوآفرین که دوم دی ماه اعلام شــد، از هســته های نوپا جهت هدایت 
 MVP تا ۵ و ۶ و رســیدن به TRl۲ آن ها به ســمت کســب و کار در محدوده
حمایت می شــود که این مهم در همکاری با صندوق نوآوری و شکوفایی و مرکز 
توســعه فناوری های راهبردی معاونت علمی رقم خورد و تا ۱۵ بهمن شرکت در 
آن تمدید شــده اســت.وی از ثبت ۱۲۰ طرح در این فراخوان خبر داد و گفت: 
بعــد از اتمام مراحل داوری، طرح های برگزیــده حداکثر ۵۰۰ میلیون تومان از 
ســوی صندوق نوآوری و شــکوفایی و ۵۰۰ میلیون تومان از سوی ستاد توسعه 
فناوری های اتصال پذیری و ارتباطات تســهیلات بلاعوض دریافت خواهند کرد.
کرباســی درباره فراخوان حمایت از طرح های پژوهشــی و دوره های پسادکتری 
گفت: هدف از این فراخوان، حمایت از پژوهش های با TRL پائین اســت که می 
توانند آینده زیســت بوم را بسازند. مخاطبان این فراخوان اغلب اساتید دانشگاه و 
دانشــجویان پسادکتری هستند و در صورت تمایل می توانند پروپوزال های خود 
را تا ۱۵ اسفندماه در سامانه کایپر بنیاد ملی علم ایران ثبت کنند.در بخش طرح 
های پســا دکتری، چهار میلیارد تومان و در بخش طرح های پژوهشی تا سقف 
دو میلیارد حمایت می شــود. برای فراخوان پســادکتری ۱۵ حوزه تعریف شده 
و برای طرح های پژوهشــی این فراخوان محورهایی کــه عمدتا در حوزه آینده 
فناوری ۶G است، در نظر گرفته شده است.دبیر ستاد توسعه فناوری های اتصال 
پذیری و ارتباطات معاونت علمی در ادامه به فعالیت ســتاد در بحث بومی سازی 
شــبکه ملی اطلاعات اشــاره کرد و گفت: در همکاری با وزارت ارتباطات به یک 
محور منســجم رسیده ایم و در این راستا، فهرستی از محورهایی که برای توسعه 
فناوری های ارتباطی و بومی شدن اطلاعات، لازم است، تعریف شده که دائما در 
حال به روز رســانی است.وی همچنین از توافقنامه سرمایه گذاری مشترک برای 
حمایت از توســعه فناوری تجهیزات رادیویی نسل جدید )ترنج( خبر داد و گفت: 
هدف از این توافقنامه ســه جانبه رسیدن به محصول قابل تجاری سازی است که 
مخاطبان آن شرکت های دانش بنیان هستند. بر اساس این توافق نامه مقرر شد 
تا ستاد توسعه فناوری های اتصال پذیری و ارتباطات و معاونت فناوری و نوآوری 
وزارت ارتباطات و شــرکت ارتباطات سیار ایران )هر طرف ۱۰ میلیارد تومان( به 
ارزش ۳۰ میلیارد تومان از توسعه فناوری تجهیزات رادیویی نسل جدید حمایت 
کنند.کرباســی حمایت از پایان نامه های دوره های تحصیلات  تکمیلی را از دیگر 
فراخوان های ستاد عنوان کرد و گفت: هدف از برگزاری این فراخوان، حمایت از 
توســعه پژوهش های کاربردی، رصد فناوری های نوین و حل چالش ها و نیازهای 
کشور، بومی سازی محصولات و خدمات در راستای نیازمندی های بخش فناوری 
اطلاعات و ارتباطات کشور و تشویق و بهره مندی از ظرفیت اعضای هیأت علمی 
و دانشجویان تحصیلات تکمیلی دانشگاه ها، مراکز آموزشی و پژوهشگاه ها است. 
از محورهای مورد حمایت می توان به فناوری های رادیویی، ارتباطات ماهواره ای، 
ارتباطات نوری، ارتباطات ثابت، مدیریت شبکه، هوش مصنوعی، حکمرانی داده، 
اســتانداردهای هوش مصنوعی، فناوری های پردازش فوق سریع، زیرساخت های 
ذخیره سازی، مرکز داده، زیرســاخت ها و سکوهای ابری، زیرساخت های تحلیل 
داده، دولت هوشــمند، مدیریــت دانش، تحول دیجیتــال، حکمرانی دیجیتال، 
اقتصاددیجیتال و امنیت فضای سایبری اشاره کرد.وی با بیان اینکه این حمایت 
در راســتای محورهای اولویت دار اعلامی از سوی پژوهشگاه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات و ســتاد است، اظهار داشت: مبالغ حمایتی برای دانشجویان ارشد ۲۴۰ 
میلیون ریال و برای دانشجویان دکتری ۷۲۰ میلیون ریال است. فراخوان هکاتون 
اینترنت اشیاء و آغاز فرآیند اجرای طرح آزمایشگاه ساخت سریع تخصصی اینترنت 
اشیاء در همکاری با مرکز تحقیق و توسعه یک اپراتور همراه تا سقف ۲۰ میلیارد 
تومان )هر طرف ۱۰ میلیارد تومان( از دیگر برنامه هایی اســت که در دستور کار 
ســتاد قرار دارد.کرباســی به توافق نامه با ۲ اپراتور برای بومی سازی تجهیزات 
ارتباطی اشاره کرد و گفت: اعتبار مالیاتی تا سقف ۶۰۰ میلیارد تومان برای بومی 
ســازی تجهیزات ارتباطی اختصاص خواهد یافت.دبیر ستاد توسعه فناوری های 
ارتباطات و اتصال پذیری برگزاری مسابقات ساخت ماهواره های مکعبی با حمایت 
مالی سازمان فضایی ایران به عنوان مشتری خرید سه نمونه اولیه از این ماهواره 
ها را از دیگر اقدامات ستاد برشمرد و گفت: تاکنون ۴۰ تیم در این طرح شرکت 

کرده اند و نهایتا سه تیم از میان آنها برگزیده خواهد شد.

اعطای ۶۰۰ میلیارد اعتبار 
مالیاتی برای بومی سازی 

تجهیزات ارتباطی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

یک قاب ایرانی !!

ازهر دری خبری !!

فورد اورست رپتور با کیت بدنه آفرود رونمایی شد
فورد برانکو رپتور و F-۱۵۰ رپتور از طراحی خشن و گیرا با عناصر مشابهی سود می برند. همه چیز از جلوپنجره گرفته تا بخش های زیرین تقویت شده و 
لاستیک های بزرگ نشان دهنده محصولاتی آماده آفرود هستند. طراحی این دو خودرو الهام بخش تیونرهای زیادی برای تولید محصولات دیگر شده اما 
تصور کنید اگر طراحی محصولات رپتور فورد روی خودرویی دیگر پیاده شود نتیجه نهایی چه خواهد بود. شرکت AMP تایرز و شانا E اسپرت تایلند اخیراً 
تصاویری از شاسی بلند فورد اورست را منتشر کرده اند. آنچه روی بدنه اورست خودنمایی می کند عبارت رپتور روی پانل پشتی خودروست. AMP کیت خود 
را با در نظر گرفتن ویژگی های مشابه محصولات رسمی رپتور معرفی کرده هرچند ظاهر اورست برای اکثر آمریکایی ها شناخته شده نخواهد بود. اورست 
اگرچه از پلتفرم T۶ فورد رنجر استفاده می کند اما در آمریکا عرضه نمی شود. این شاسی بلند دیزلی فقط در کشورهای استرالیا، ویتنام، فیلیپین، هند و… 
ارائه شده است. طراحان فورد اورست رپتور تمامی سعی خود را کرده اند تا این شاسی بلند خشن شبیه دیگر محصولات رپتور باشد. به نظر می رسد شانا 
E اسپرت به فکر تولید انبوه این کیت است و قبلًا نیز تصاویر متنوعی از کیت های دیگر خود را منتشر کرده و بنابراین احتمال عرضه آن نیز وجود خواهد 
داشــت. ســپر جلوی جدید به همراه لاستیک های بزرگ و سیستم تعلیق گیراتر باعث می شوند اورست توانایی آفرود قابل توجهی داشته باشد. باید گفت 
شانا E اسپرت شاسی بلندها و وانت های زیادی را ارتقا داده هرچند به نظر می رسد تمرکز خاصی روی محصولات فورد داشته باشد چراکه قبلًا پروژه های 

تیونینگ F-۱۵۰ و رنجر را نیز معرفی کرده است.

فغانی دومین داور باسابقه در جام ملت ها شد

پیشنهاد

چهره روز

کتاب پراگ در تبعید

جیسون استاتهام
استاتهام در شهر شایربروک، در قسمت شمال 
شرقی شهرستان دربی شر کشور انگلستان، از 
»آیلین یاتس« و »بری استاتهام« متولد شد. 
پدرش فروشنده بازار سیاه و خواننده بود.]۸[

]۹[]۱۰[]۱۱[ جیســون از کودکــی با وینی 
جونــز، بازیگر و بازیکن ســابق فوتبال بزرگ 
شده است. جونز به او پیشــنهاد بازی در تیم 
فوتبال محلی »گرامر اسکول« را داد که او به 
مدت ۵ ســال در آن تیم بازی کرد. در ســن 
۱۱ ســالگی علاقه مند به رشته شیرجه شد و 
توانست به تیم ملی شــیرجه بریتانیا راه یابد 
و به مدت ۱۲ ســال در آن فعال باشــد.]۱۲[ 
در کل ۱۳ مســابقهٔ جهانی، شامل ۳ دوره از 
مســابقات المپیک و ۱۰ مســابقه جهانی دیگر را در کارنامهٔ ورزشی خود دارد. بهترین عملکرد 
وی، مقام دوازدهم مســابقات جهانی سال ۱۹۹۲ در رشته شیرجه بوده است. وی بعدها به شهر 
گریت یارموث در نورفک نقل مکان کرد و در کنار پدرش به فروشندگی بازار سیاه مشغول شد، 
اما آن را رها کرد.]۱۳[]۱۴[ بعد از مدتی، به عنوان مدل برند French Connection انتخاب شــد. 
اســتاتهام در کنار شغل مدلینگش، بار دیگر به فروشندگی بازار سیاه روی آورد و در خیابان ها، 
جواهرات بدلی و عطرهای تقلبی می فروخت فعالیت سینمایی استاتهام در سن ۳۱ سالگی و با 
فیلم »قفل، انبار و دو بشکه باروت« آغاز شد. گای ریچی کارگردان این فیلم به دنبال شخصی بود 
که تجربه دستفروشی داشته باشد تا نقش بیکن را در این فیلم بازی کند. ریچی برای این نقش 
استاتهام را انتخاب کرد که آن زمان به عنوان مدل برای شرکت های پوشاک سازی کار می کرد اما 
در نوجوانی همراه پدرش فروشــنده جواهرات بدلی و عطرهای تقلبی بود. اولین تجربه بازیگری 
استاتهام موفقیت آمیز بود و موجب شد تا ریچی دو سال بعد او را هم بازی برد پیت، بنیچیو دل 
تورو و دنیس فارینا در کمدیِ جنایی »قاپ زنی« کند که هشتاد میلیون دلار در گیشه سینماها 
فروش داشــت جیسون به مدت ۷ سال با کلی بروک در ارتباط بود تا اینکه در سال ۲۰۰۴ از او 
جدا شد.]۱۷[]۱۸[ وی از سال ۲۰۱۰ با رزی هانتینگتون وایتلی در ارتباط است و در تاریخ ۱۰ 
ژانویه ۲۰۱۶ اعلام نامزدی کرده اند.]۱۹[]۲۰[ اولین فرزند آن ها با نام جک اســکار استاتهام در 

تاریخ ۲۴ ژوئن ۲۰۱۷ متولد شد.

فرهنگ

به منظور تحلیل بروندادهای علمی فناورانه و استناد 
شده در ثبت اختراعات بین المللی با تمرکز بر ایران، 
گــزارش »ارزیابی اثرگــذاری اقتصــادی و فناورانه 
بروندادهای علمی ایران« تهیه و منتشر شد.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقــل از معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، این پروژه به 
منظور تحلیل بروندادهای علمی فناورانه و اســتناد 
شده در ثبت اختراعات بین المللی با تمرکز بر کشور 
ایران توســط هما ارشدی و قاسم آزادی احمدآبادی 
انجام شــده و هدف اصلی آن، تعیین موقعیت ایران 
و بررسی تأثیرگذاری دانشگاه ها، محققان و مجلات 
ایرانی در این زمینه است.شاخص های مورد استفاده، 
تعــداد مقالات اســتناد شــده در ثبــت اختراعات 
بین المللــی و تعــداد اســتنادات دریافتــی از ثبت 
اختراعات در بازه زمانی ۲۰۲۳-۲۰۱۳ است. داده ها 
در دســامبر ۲۰۲۳ استخراج شــده و ابزار گردآوری داده ها پایگاه SciVal و اسکوپوس بوده است.ارزیابی 
شناسایی وضعیت کشور ایران در مقایسه با سایر کشورها در انتشار مقالات فناورانه، شناسایی وضعیت 
دانشگاه های ایران در مقایسه با یکدیگر از لحاظ انتشار مقالات فناورانه، شناسایی افراد تأثیرگذار ایرانی 
در انتشــار مقالات فناورانه، شناسایی مجلات ایرانی منتشرکننده مقالات فناورانه، شناسایی حوزه های 
موضوعی مقالات فناورانه، شناســایی فراوانی تعداد اختراعات استنادکننده به دانشگاه های برتر ایرانی و 
شناسایی مؤسسات برتر حامی مقالات کاربردی کشور از اهداف جزئی این تحقیق علم سنجی بوده است.

براساس یافته های این بررسی، ایران با هشت هزار و ۶۰۹ مقاله کاربردی )طی سال های ۲۰۱۳ تا ۲۰۲۳( 
رتبه اول کشــورهای اسلامی را در انتشار مقالات فناورانه دارد و عربستان سعودی با هفت هزار و ۷۶۲ 
مقاله در جایگاه دوم قرار دارد اما ایران در شاخص نسبت کل استناد دریافتی از پتنت به کل بروندادهای 
علمی، رتبه پنجم را کســب کرده است.در بین دانشــگاه های ایران هم دانشگاه علوم پزشکی تهران با 
تعداد هزار و ۱۵۴ مقاله کاربردی، فعال ترین دانشگاه از میان ۲۰ دانشگاه ایرانی بوده استدر شاخص کل 
اســتنادات دریافتی از پتنت ها به بروندادهای علمی دانشگاه ها، دانشگاه علوم پزشکی تهران رتبه اول را 
کسب کرده و نزدیک به سه هزار استناد از پتنت ها دریافت کرده و در شاخص نسبت استنادات دریافتی 

از ثبت اختراعات به کل تولیدات علمی، انستیتو پاستور ایران رتبه اول را کسب کرده است.

معاونت علمی منتشر کرد؛

پیشتازی ایران در انتشار مقالات فناورانه در جهان 
اسلام
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ماجرای رمان از پدر و مادری شــروع می شود که کودکان یتیم 
را بــه فرزندی قبول می کنند و پس از آن، داســتان از زبان آن 
فرزندان روایت می شــود. راوی اصلی داســتان »من« است که 
می خواهد ادای راوی را دربیــاورد. او از همان فصل اول در کار 
همــه دخالت می کند. انگار دنبال چیزی ســت؛ دنبال واقعیتی 
که کم کم برایش تبدیل به ترس از واقعیت می شــود. پراگ در 
تبعید فصل های کوتاه و راویان متعددی دارد، اما طوری کنار هم 
چیده شده اند که انگار همه شان یکی هستند. آنها با نویسندگان 
بزرگ حرف می زنند، نســبت های عجیب وغریبی باهم دارند و 
حتی گاهی جایشــان باهم عوض می شود. موقعیت مناسب از 
نظر هرکدام از شــخصیت های داستان تعریف متفاوتی دارد، اما 
همه دنبال این موقعیت مناسب هستند. در زندگی هم دخالت 
می کنند، شــاید هم به دنبال دیگران راه افتاده اند تا خودشان را 
پیدا کنند؛ خودِ گمشده شــان را. آنها کارهای عجیبی می کنند، 
مثلًا اســحاق دو ســاعت قبل از آزادی از زندان فرار می کند. دایی فیلم باز اســت و در خیالش خودش را دیوید لینچ 
می داند. حتی آندره در یک سکانس از فیلم لینچ بازی می کند! هادی خورشاهیان در رمان پست مدرن پراگ در تبعید 
از یک فضایی کاملًا غیرواقعی استفاده کرده است؛ روایتی پسامدرن که بین خیال و واقعیتش هیچ مرزی وجود ندارد. 
شخصیت های داستان خودشان را جای افراد سرشناس نظیر هومر و پدرژپتو می گذارند، در فیلم های مطرح دنیا بازی 
می کنند، موقع فهمیدن واقعیت، گیرِ یک واقعیت دیگر می افتند و گاهی خواننده را به این فکر فرومی برند که اصلًا این 
افراد وجود خارجی دارند یا خیر. پراگ در تبعید زمان و  مکان ندارد، شخصیت هایش واقعی نیستند، کارهایشان، حتی 
خواب هایشــان واقعی نیست. اما روایت ها منظم و پشت سر هم به  تصویر کشیده شده است و خواننده را در خود غرق 
می کند؛ در یک دنیای تخیلی با آدم های تخیلی! این کتاب جملات کوتاه و قابل تأملی دارد، و دلیلش فکرِ بیش از اندازه 
ســیال راویان داستان اســت که هرکجا دلشان بخواهد می رود و به توصیفات زیبایی ختم می شود. شاید هم یک نفر 
دیگر اســت که دارد جای همهٔ آنها فکر می کند! در کنار همهٔ اینها، پراگ در تبعید از دوست داشــتن هم گفته است، 
البته معلوم نیســت که چیست و کجاســت، اما وجود دارد و هادی خورشاهیان در صفحهٔ ۲۲ آن را این طور توصیف 
می کند:دوست داشــتن مهم ترین کاری است که کلًا بشر انجام داده است. همهٔ کارهای مهمی که در تاریخ بشر انجام 
شده است، به خاطر دوست داشتن بوده است. حتی می توان به جرئت مدعی شد بشر برای دوست داشتن جنگیده است. 

همهٔ جنگ های تاریخ یک جایی به یک دوست داشتنی گره خورده اند

علیرضا فغانی با انجام دومین قضاوتش در جام ملت های آسیای ۲۰۲۳، در رده دوم مشترک بیش ترین قضاوت در تاریخ جام ملت ها قرار گرفت.به گزارش 
ایسنا، در ششمین دیدار دور یک هشتم نهایی جام ملت های آسیا ۲۰۲۳، دو تیم فوتبال کره جنوبی و عربستان سه شنبه شب به مصاف هم رفتند که 
در پایان شــاگردان یورگن کلینزمن موفق شــدند با برتری در ضربه های پنالتی جواز صعود به دور بعدی را کسب کنند. کره جنوبی در دور یک چهارم 
نهایی حریف تیم ملی استرالیا شد.قضاوت این دیدار بر عهده ایلگیز تانتاشف ازبک بود و بر این اساس او اولین داوری شد که در ۳ بازی جام ملت های 
آسیا قضاوت می کند.علیرضا فغانی که تاکنون قضاوت دو بازی را در جام ملت ها بر عهده داشته است توانست رکورد قضاوتش در این رقابت ها را به 
۹ بازی برساند و در رده دوم مشترک بیشترین قضاوت در تاریخ جام ملت ها قرار گیرد.علیرضا فغانی که در ایران متولد شده و بعداً تابعیت استرالیا را 
دریافت کرده و محمد عبدالله حسن از امارات هر کدام دو بازی را در این رقابت ها سوت زدند. هر دو تاکنون در مجموع ۹ بازی در جام ملت های آسیا 

قضاوت کرده اند.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.
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آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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طرح ایده برگزاری لیگ جهانی کشتی توسط لالوویچ
اتحادیه جهانی کشتی ایده ابتدایی برگزاری لیگ جهانی کشتی را با حضور ۸ کشور برتر کشتی در آینده مطرح کرده است. به گزارش ایسنا، 
برگزاری رقابت های لیگ  ایده  آلبانی،  اتحادیه جهانی کشتی در حاشیه رقابت های قهرمانی جهان در  برگزاری جلسه هیات اجرایی  در جریان 
برگزاری لیگ جهانی کشتی،  از  با حمایت  اتحادیه جهانی کشتی  نناد لالوویچ رییس  برتر جهان مطرح شد.  با حضور ۸ کشور  جهانی کشتی 
از این طرح را توسعه هر چه بیشتر کشتی در جهان دانست و خواستار حضور کشورها در این رقابت ها شد. این طرح برگرفته از لیگ  هدف 
پادوبنی روسیه است و اتحادیه جهانی کشتی از دیدار تیم های کشتی آزاد و فرنگی ایران و روسیه که قرار است آذر ماه در مسکو پایتخت روسیه 
برگزار شود نیز حمایت کرده و آن را تلاش برای توسعه کشتی و جذب هر چه بیشتر تماشاگران با حضور ستاره های کشتی جهان دانسته است. 
پیش از این نیز مسابقات باشگاه های جهان با ایده فدراسیون ایران برگزار می شد که چند سالی است برگزاری این مسابقات متوقف شده است

ورزشی


